## 朝陽科技大學 091學年度第2學期教學大綱 Reinsurance 再保險

當期課號	6517	Course Number	6517
授課教師	李奇政	Instructor	LI,CHI CHENG
中文課名	再保險	Course Name	Reinsurance
開課單位	保險金融管理系(二進)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	1. 使學生了解再保險之基本意義及概念 2.能具備識別保險公司中有關再保險問題 3.能具備再保險之專業態度 4.對日後再保險之學習有所助益	Objectives	1. Enabling students basic meaning and concept of reinsurance. 2. Able to identify problems on reinsurance at insurance companies. 3. Having professional attitudes on reinsurance. 4. Helping future study on reinsurance.
教材	1. 課堂講授 2. 案例研討	Teaching Materials	lecturing & case study
成績評量方式	1. 上課情形及小考佔30% 2. 期中考 佔30% 3. 期末考佔40%	Grading	participation & quizs: 30%, mid-term exam: 30%, final exam: 40%
教師網頁	_		
教學內容	由再保險的意義導入,進而介紹再保險的種類,再保險之功能與原則,再保險之安排方式,最後經由臨時再保險處理實務的演練,讓學生對再保險有基本但全面性的概念	Syllabus	To provide studnets with a basic but broad overview of reinsurance, this course covers technical aspects of reinsurance, such as introduction, categories & types, functions and principals of reinsurance with the practices of how the facultative reisurance being function in the real world business.

尊重智慧財產權,請勿非法影印。